

# អោយតំបន់យើងមានជីវមានស្តង់ដារកាន់តែខ្ពស់ជាងមុន៖ អាទិភាពគោលប្រយោជន៍និងការរើសអើងជាតិសាសន៍ឆ្នាំ 2021-2022

អ្នកខ្លះហៅជំងឺខ្លាំង-19 (COVID-19) ថា the Great Revealer” ឬហៅថា the Great Equalizer”។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ជំងឺកក្កតខ្លាំង-19 (COVID-19) មិនបានផ្តល់តុល្យភាពក្នុងការទទួលបានធនធានចាំបាច់ទេ។ លើសពីនេះទៅទៀត វាបានបង្ហាញនូវភាពខុសគ្នាដ៏ធំរវាងមនុស្សដែលអាចទទួលបានធនធានចាំបាច់ហើយនិងអ្នកដែលមិនអាចទទួលបាន។ វាក៏មិនបានបង្ហាញអោយឃើញនូវអ្វីថ្មីដែលទិន្នន័យ វិទ្យាសាស្ត្រ អ្នកគាំទ្រ ជនជាតិស្បែកខ្មៅនិងជនជាតិដើម ដែលពួកគេមិនបានបង្ហាញអោយឃើញអស់ជាច្រើនជំនាន់កន្លងមកហើយ។ ទិន្នន័យ រៀងរាល់ និងបទពិសោធន៍រស់នៅទាមទារអោយមានការផ្លាស់ប្តូរពិតប្រាកដ។

លោក Dow Constantine ឆាយកប្រតិបត្តិប្រចាំតំបន់យើងខោនធី នៅក្នុងសន្ទនាថ្ងៃទី 24 ខែកក្កដា ឆ្នាំ 2020 បាននិយាយអំពី “ភាពជាតំបន់យើងយោងលើការរើសអើងជាតិសាសន៍និងការរើសអើងទូទាំងសង្គមរបស់យើង” ។

មរណភាព ភាពខ្វះយុត្តិធម៌ និងភាពធូលីដល់យើងបានឃើញកើតឡើងនៅក្នុងស្រុកនិងជុំវិញប្រទេសក្នុងឆ្នាំ 2020 គឺជាលទ្ធផលផ្ទាល់ចេញពីការបដិសេធមិនបញ្ចប់ប្រព័ន្ធការអនុវត្តនិងគោលនយោបាយដែលត្រូវបានកសាងនិងទ្រទ្រង់ដោយខ្ពស់ភាពជនជាតិស្បែកស។ យើងមិនអាចទ្រាំបានទៀតទេ។ ភាពជោគជ័យរួមគ្នារបស់យើងនៅទូទាំងស្រុក គឺអាស្រ័យលើការទទួលខុសត្រូវរួមគ្នារបៀបរៀងដល់ជនជាតិស្បែកខ្មៅនិងជនជាតិដើមត្រូវបានគេព្យាបាតនិងរងគ្រោះដោយអយុត្តិធម៌និងការខ្វះភាពយុត្តិធម៌ព្រោះតែការរើសអើងជាតិសាសន៍។ ការខ្វះខាតធនធានដោយអយុត្តិធម៌និងខ្វះភាពយុត្តិធម៌ប៉ះពាល់ដល់យើងទាំងអស់គ្នា ដែលបណ្តាលឱ្យរាំងស្ទះដល់សមត្ថភាពបង្កើតសហគមន៍របស់យើងអោយមានសុវត្ថិភាព សុខភាពល្អ ក្តីសង្ឃឹមនិងសុភមង្គល។

### អាទិភាពគោលការណ៍និងការប្រកាន់ពូជសាសន៍៖

នៅថ្ងៃទី 24 ឆ្នាំ 2020 ឆាយកប្រតិបត្តិប្រចាំតំបន់យើងខោនធី King County លោក Dow Constantine និងក្រសួងសុខភាពសាធារណៈ - ឆាយកទីក្រុងស៊ីអាតូល (Seattle) និងយើងខោនធី (King County) អ្នកស្រី Patty Hayes បាននិយាយថា ការប្រកាន់ពូជសាសន៍គឺជាវិបត្តិសុខភាពសាធារណៈ។ តំបន់យើងខោនធី (King County) និងក្រសួងសុខភាពសាធារណៈបានប្តេជ្ញាចិត្តចំពោះផែនការយុត្តិធម៌លើការប្រកាន់ពូជសាសន៍ដើម្បីដោះស្រាយវិបត្តិនេះក្នុងរយៈពេលដ៏យូរអង្វែងទៅអនាគត។

យើងនឹងឆ្ពោះទៅមុខលើផែនការយុត្តិធម៌លើការប្រកាន់ពូជសាសន៍ យុត្តិធម៌សេដ្ឋកិច្ចនិងការទទួលខុសត្រូវរបស់ប្រព័ន្ធរដ្ឋាភិបាល។ [របៀបវារៈគោលការណ៍ចេញផ្សាយឆ្នាំ 2021-2022](#) (គេហទំព័រជាភាសាអង់គ្លេស) ចេញពីរដ្ឋាភិបាលតំបន់យើងខោនធី

មានបំណងស្តាប់និងទទួលស្គាល់នូវបទពិសោធន៍រស់នៅប្រចាំថ្ងៃរបស់ជនជាតិស្បែកខ្មៅនិងជនជាតិដើមដែលទទួលរងផលប៉ះពាល់ជាច្រើនបំផុតដោយការរើសអើងជាតិសាសន៍និងអយុត្តិធម៌សេដ្ឋកិច្ច។ ការិយាល័យប្រតិបត្តិផ្តោតលើវិស័យគោលនយោបាយដែលមាននៅខាងក្រោមដើម្បីធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវអំណាច ទ្រព្យសម្បត្តិ និងសុខុមាលភាពរបស់មនុស្សគ្រប់រូប មិនគិតពីជាតិសាសន៍ ទីកន្លែងពួកគេរស់នៅ ការងាររបស់ពួកគេឬចំនួនហិរញ្ញវត្ថុ។ ការផ្លាស់ប្តូរទាំងនេះនៅក្នុងប្រព័ន្ធនិងការវិនិយោគសហគមន៍ ផ្តោតលើភាពយុត្តិធម៌ សង្គម ពូជសាសន៍និងសេដ្ឋកិច្ច។

វាជាទាមទារ ធនធាននិងត្រូវបានចែករំលែកអោយបានស្មើគ្នាដើម្បីបំពេញតួនាទីរបស់ប្រជាជនដែលរងផលប៉ះពាល់ដោយអយុត្តិធម៌បំផុតនៅក្នុងតំបន់យើងខោនធី King County ដោយផ្តោតលើជនជាតិស្បែកខ្មៅនិងជនជាតិដើមនៅក្នុងសហគមន៍របស់យើង។

- ប្រព័ន្ធច្បាប់ប្រហុទណ្ណ
- ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច
- សុខភាពសាធារណៈ សុខភាពផ្លូវចិត្តនិងលំនៅដ្ឋាន

- ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនិងបរិស្ថាន
- ប្រតិបត្តិការផ្ទៃក្នុងតំបន់យើងខោនធី King County

រចនាសម្ព័ន្ធគោលនយោបាយយោធាការផ្លាស់ប្តូរនៅថ្នាក់ស្រុកក៏ដូចជាការគាំទ្រនិងអនុសាសន៍ភាពជាដៃគូសម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរកម្រិតទីក្រុង រដ្ឋ និងសហព័ន្ធ។  
សំណើប្រតិបត្តិទាំងនេះត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយផ្អែកលើសំណើ ការតម្រូវការបន្ទាន់និងអាទិភាពជាក់លាក់ដែលត្រូវបានផ្សព្វផ្សាយដោយរដ្ឋាភិបាល អង្គការ និងសហគមន៍ក្នុងតំបន់។

គោលការណ៍នយោបាយនិងសំណើថវិកាឆ្នាំ 2021-2022 និង [budget proposals](#) រួមមានប្រាក់តម្កល់ទុកជាក់លាក់សម្រាប់ប្រើការអោយបានយូរអង្វែង

ការផ្លាស់ប្តូរអចិន្ត្រៃយ៍ក្នុងនីតិវិធីរបស់តំបន់ដើម្បីបង្ហាញពីការយកចិត្តទុកដាក់ហើយនិងសារៈសំខាន់ប្រឆាំងនឹងការរើសអើងជាតិសាសន៍របស់យើង។

គោលនយោបាយនិងសំណើថវិកាដែលបានគ្រោងទុកគឺដើម្បីបំពេញតាមតម្រូវការនិងអនុវត្តការផ្លាស់ប្តូរជាវិជ្ជមានសម្រាប់ជនជាតិស្បែកខ្មៅនិងជនជាតិដើមកុមារនិងគ្រួសារដែលរស់នៅក្នុងតំបន់យើងខោនធី King County ។

ការិយាល័យប្រតិបត្តិការតំបន់យើងខោនធី King County និងក្រសួងសុខាភិបាលសាធារណៈ - ក្រុងស៊ីអាត្រុល (Seattle) និង យើងខោនធី (King County)

នឹងបន្តធ្វើជាដៃគូជាមួយអ្នកហើយនិងពិសេសលើដំណោះស្រាយដែលដឹកនាំដោយសហគមន៍នៅពេលយើងធ្វើការផ្លាស់ប្តូរចាំបាច់ទាំងនេះ។ លើថវិកាជាបន្តនិងវគ្គគោលនយោបាយ

កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងទាំងនេះនឹងបន្តបង្កើនវិលមកវិញនៃប្រព័ន្ធហើយនិងសេវាកម្មដែលឆ្លើយតបតែនឹងលទ្ធផល

ទៅការពារតាមសហគមន៍ដែលធ្វើការដើម្បីលុបបំបាត់ប្រភពបញ្ហានិងបញ្ឈប់ការបន្តអំពើឃាតស្មុតនិងគ្រោះថ្នាក់។

ការពង្រឹងនិងគាំទ្រដល់កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងនៅតាមសហគមន៍ នឹងការពារកុំអោយមានពាក់ព័ន្ធនឹងប្រព័ន្ធច្បាប់ ជួយកសាងទំនុកចិត្តឡើងវិញ និងលើកទឹកចិត្តដល់សុខុមាលភាពនៅក្នុងសហគមន៍។ ការចេះគិត

ការផ្លាស់ប្តូរអោយបានរយៈពេលយូរអង្វែងក្នុងការចែកចាយធនធានចាំបាច់ដោយយុត្តិធម៌ នឹងបង្កើតឱ្យមានសុខភាពកាន់តែល្អ កាន់តែមានសុភមង្គល មានក្តីសង្ឃឹម

សុវត្ថិភាពនិងវិភាគច្រើននៅក្នុងសហគមន៍ដែលមានស្ថេរភាពនិងយុត្តិធម៌ពីរឿងប្រកាន់តួសាសន៍សម្រាប់ប្រជាជនទាំងអស់ដែលរស់នៅក្នុងតំបន់យើងខោនធី (King County) ។

**ព័ត៌មានបន្ថែម៖**

- [Antiracist policy priorities at King County](#) (មានជាភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)
- [Antiracist policy priorities for advocacy and partnership](#) (មានជាភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)
- [Leading with Racial Justice in King County](#) (មានជាភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ)